
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pregunta que presenta la Candidatura d'Unitat Popular (CUP) de Tarragona al ple 
de l'Ajuntament de Tarragona perquè sigui resposta per l'alcalde al ple municipal 

referent a la instal·lació de càmeres de videovigilància a la Part Baixa  
 
 
Antecedents: 

 
Segons dades de la policia metropolitana de Londres, una de les ciutats del món amb 
més càmeres tant públiques com privades, cada ciutadà és filmat una mitjana de 300 

vegades cada dia i per cada mil càmeres instal·lades se soluciona... un delicte. Són les 
dades optimistes del cos policial que en defensa l'ús, que alhora defensa que la seva 
funció és més dissuasiva que una altra cosa.  
 
Les càmeres de videovigilància s’han evidenciat com a mecanismes ineficients per a la 

seguretat pública, ja que només reforcen la criminalització de les situacions de 
pobresa i  miseria. La videovigilància és, a més a més, un dispositiu de repressió 
preventiva que estén una cultura de la sospita que és socialment nociva i que imposa 

un control invassiu i il·legítim de l’espai públic per part dels poders públics. 
Considerem que la seguretat pública no ve garantida per la repressió policial, sinó per 
la cohesió social i la justicia, i en cap cas per l’increment de les mesures de control 
punitiu que esdevenen els nostres carrers en un gran panòptic i les nostres places en 

escenaris controlats on la interacció social resta sotmesa a l’esguard d’ulls electrònics.  
 

 
La CUP de Tarragona pregunta a I'Il·lm. Sr. Josep Fèlix Ballesteros: 
 

1- Quines polítiques socials acompanyaran la instal·lació de càmeres el desembre 

d'aquest mes de desembre proper, segons sembla, a la Part Baixa de 
Tarragona? Amb 202.796,40 euros se'n podrien desenvolupar moltíssimes...  
 

2- A banda dels resultats espectaculars i noticiables que propaganditzaran per 

justificar el control social en aquesta part de la ciutat, quan tindrem dades 
fiables per determinar si cal o no cal tenir algú que permanentment ens vigili?  

 
3- Qui estigui darrere de les càmeres ens informarà, per no deixar lloc per al 

dubte, sobre la freqüència de pas dels treballadors i treballadores de FCC 
encarregats de netejar el barri? 

 
4- Quan instal·laran càmeres als consells d'administració dels bancs que 

desnonen, de les empreses que precaritzen i de les multinacionals que 
planifiquen el seu fer-se d'or alhora que provoquen la misèria de la majoria? O 

posats a fer, quan s'instal·larà una càmera en aquesta saló de plens per tal que 
la ciutadania pugui sentir (si en té ganes) tot el que s'hi diu? 
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